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سال بیست ویکم      شماره ۵۰۲۸ ورزشورزش

تیم ملی والیبالخطر بزرگ بیخ گوش سرمربی 
سرمربی ایتالیایی تیم ملی والیبال ایران 
باید بــا درس گرفتن از اتفاقاتــی که برای 
مربیانــی که پیش از او عهــده دار هدایت 
این تیم بودند، شــرایط را بــرای موفقیت 
خود در چالــش جدیدی که پیش رو دارد، 

فراهم کند.
به گزارش ایرنا، با انتخاب روبرتو پیاتزا 
به عنوان ســرمربی تیم ملــی والیبال، این 
تیم مســیر تازه ای را آغاز کرده است. قرار 
اســت این مربی دوشــنبه هفته آینده به 
ایران بیاید و پس از جلســه با مســئولان 
فدراســیون والیبــال، در نشســت خبری 
شــرکت کند. درخصوص اینکــه آیا پیاتزا 
می تواند در والیبال ایران موفق باشد یا خیر 
نظریه هــای مختلفی وجــود دارد. برخی 
اعتقاد دارنــد این مربی بــه جهت اینکه 
بــا بازیکنان بزرگی کار کــرده، می تواند به 
راحتی مدیریت و کنترل بازیکنان ایران را در 
دســت بگیرد و برخی دیگر هم سرنوشتی 
مشابه سرنوشــت مربیانی همچون کواچ 
و کولاکوویــچ و عطایی و حتــی آلکنو را 
برای ایــن مربی ایتالیایی تصــور می کنند. 
واقعیــت غیرقابــل کتمان این اســت که 
معضل بازیکن ســالاری مهم ترین مشکل 
والیبال ایران در چند سال گذشته محسوب 
می شــود و تنها مربی ای که توانســت این 
مشــکل را تا حدودی حل کند، ولاســکو 
بود. در دوران حضور بهروز عطایی در تیم 
ملی والیبال، دو بازیکن بودند که بیشترین 
ضربه را به این تیم زدند. آنها که خودشان 
را تافته جدابافته می دانستند و از قضا جزء 
نسلی که خودشان را نسل طلایی می دانند، 
بودند، بارها برای تیم ملی حاشیه ســازی 
کردند. یکی از این بازیکنان که حتی پس از 
المپیک ۲۰۲۰ به شکل عجیبی علیه آلکنو 
موضع گیری کــرد و عطایــی را هم مورد 
هجمه قرار داد، به احتمال فراوان بار دیگر 
به تیم ملــی دعوت خواهد شــد. بازیکن 
دیگر همان کسی است که درخصوص او 
حرف و حدیث های زیادی درباره اســتفاده 
از ویپ و حتی انجام شرط بندی در اردوی 
تیم ملی منتشر شد. ای کاش پیاتزا نگاهی 
به اتفاقاتی که در چند سال گذشته در تیم 
ملی رخ داد، داشــته باشد. در حال حاضر 
بازیکنان شایســته زیــادی در والیبال ایران 
حضور دارند که که عملکرد بهتری نسبت 
به این دو بازیکن که در آستانه بازنشستگی 
هستند، داشته اند و بنابراین لازم و ضروری 
اســت که یک بار برای همیشه تیم ملی از 

حاشیه سازی های آنها نجات پیدا کند.

صدرنشین آغاز شدهندبال بانوان با شکست نیم فصل دوم لیگ برتر 
دوره  بیســتمین  از  دوم  نیم فصــل 
بانوان  رقابت هــای لیــگ برتــر هندبــال 
باشــگاه های ایران صبح دیروز جمعه ۲۸ 
دی ماه با چهار بازی آغاز شــد. مســابقات 
این هفته با شکست شهید چمران لارستان 
صدرنشــین لیگ برتر مقابل نماینده ملارد 
تهران آغاز شــد. در دیگــر دیدارهای هفته 
تیم های ســپاهان، بافــق و کازرون هم در 
خانه پیروز شــدند. در یکی از حساس ترین 
بازی های هفته هشــتم لیــگ برتر هندبال 
بانوان رایزکــو ملارد تهران موفق شــد به 
پیروزی های متوالی شهید چمران لارستان 
که صدرنشــین لیگ برتر است، پایان دهد و 
نخســتین باخت فصل را به میهمان خود 
نیز  تحمیل کنــد. طلایی پوشــان اصفهان 
نیم  فصــل دوم لیگ برتر را بــا یک پیروزی 
مقابل تیم نفت و گاز گچساران آغاز کردند. 
ســنگ آهن بافق هم که میزبان غدیر ملایر 
بود، کار سختی نداشــت و برنده این دیدار 

شد.
جــدال پایین جدولی ها هم بــا پیروزی 
زاگــرس برابر نامی نوی اصفهــان به پایان 

رسید.

اولین قهرمانی سپاهان در سوپرجامتکرار سناریوی همیشگی گل های دریافتی پرسپولیس
پرســپولیس باز هم در دقایق ابتدایی و از روی یک ارسال شروع مجدد، 
با ضربه ســر گل خورد و ســوپرجام را تقدیم ســپاهان کرد. به گزارش 
فوتبال ۳۶۰، بازی سوپرجام فصل ۱۴۰۲-۱۴۰۳ فوتبال ایران بین دو تیم سپاهان 
و پرسپولیس در شهر اراک انجام شد که نهایتا شاگردان پاتریس کارترون موفق 
شدند با یک گل به برتری برسند و برای اولین  بار فاتح این جام شوند. تنها گل 
مسابقه در دقیقه  سه به وسیله استیون انزونزیِ فرانسوی زده شد تا این بازیکن 
پس از درخشش برابر اســتقلال، حالا مقابل دیگر تیم بزرگ پایتخت نیز مؤثر 
ظاهر شود و برای اولین  بار فاتح سوپرجام شود. در این میان، نکته جالب نحوه 
به ثمر رسیدن گل تیم اصفهانی بود. آریا یوسفی پرتاب اوت بلندی انجام داد 
که با تعلل مدافعان پرســپولیس همراه شــد و انزونزی با ضربه ســر، دروازه 
الکسیس گندوز را گشود. دریافت گلی زودهنگام با ضربه سر  از روی یک ضربه 
شروع مجدد، یک سناریوی تکراری برای هواداران پرسپولیس است که باعث 

شده بارها تیم شان تنبیه شود.
۵ گل خورده در ۱۵ دقیقه ابتدایی

پرسپولیس در این فصل، ۱۸ گل طی بازی های رسمی دریافت کرده که پنج گل 
در ۱۵ دقیقه ابتدایی بوده است. سرخ پوشان از ابتدا و در مصاف های داخلی و 
خارجی مقابل ذوب آهن و الاهلی این مشکل را داشتند و هنوز هم به  واسطه 
تمرکز پایین شان در نخستین دقایق، گل دریافت می کنند و این بار گل دقیقه سه 

انزونزی، از آنها یک جام گرفت.
۱۰ گل دریافتی از روی ضربات شروع مجدد

بیش از نیمی از گل هایی که تیم پایتخت نشین در این فصل از حریفان خورده، از 
روی ضربات شروع مجدد بوده است. این اتفاق تا به اینجا ۱۰ مرتبه تکرار شده 
و پس از رفتن خوان  کارلوس گاریدو هم به قوت خود باقی اســت. ضعف در 
یارگیری، عملکرد ضعیف دروازه بان و مدافعان و همچنین تأثیر مسائل روحی 

باعث شده پرسپولیس تا این حد روی این ضربات آسیب پذیر باشد.
۶ گل خورده با ضربات سر

و در نهایــت ضربات ســر. تا به اینجــا در فصل جاری یک ســوم گل هایی که 
پرســپولیس از رقیبانش دریافت کرده، با ضربات سر بوده است. بحرانی بزرگ 
که زمانی دردآورتر می شــود که متوجه شــویم  سرخ پوشــان از نظر میانگین 
قــدی، وضعیت بــدی ندارند و مدافعانش جــزء ســرزن ترین مدافعان لیگ 
به حســاب می آینــد که بارها با قدرت بــالای  خود در این زمینــه، دروازه رقبا 
را گشــوده اند. باید دیــد در نیم فصل دوم و با حضور احتمالی یک ســرمربی 
خارجی، سه مشکل بزرگ پرافتخارترین تیم تاریخ لیگ برتر مرتفع خواهد شد 

یا خیر.

کریم باقری: بیشتر از سپاهان موقعیت داشتیم
 ســرمربی موقت پرسپولیس گفت: امروز بیشــتر از سپاهان موقعیت 
داشتیم. کریم باقری در نشست خبری پس از بازی پرسپولیس تهران و 
سپاهان اصفهان گفت: در طول بازی توپ در اختیار ما بود و در یک صحنه گل 
خوردیم، از ســپاهان بیشتر موقعیت داشتیم. به سپاهان تبریک می گویم. او با 
بیان اینکه نتوانســتیم بازی را به خوبی پیش ببریم، افزود: باشگاه کار خود را 
انجام می دهد و ما هم در این مدت تلاش کردیم و هرچه از دستمان برمی آمد 
کمک کردیم. این چند روز با باشــگاه در ارتباط هستیم و باشگاه هم هر کاری 

بتواند می کند.
باقری تصریح کرد: در طول بازی توپ بیشــتر در اختیار ما بود، اما اشــتباه در 
یارگیری باعث شد به سپاهان فرصت گل بدهیم. ما نتوانستیم از موقعیت های 
خود استفاده کنیم. هم در نیمه اول و هم در نیمه دوم نسبت به سپاهان بهتر 
بازی کردیم. بازی در اختیار ما بود. از موقعیت هایمان اســتفاده نکردیم وگرنه 
هم در نیمه اول و هم نیمه دوم بهتر از سپاهان بودیم. به هر حال به سپاهان 

تبریک می گویم، آنها برنده شدند و مبارکشان باشد.
سرمربی موقت پرسپولیس در پاسخ به اینکه گفتید این بازی آخرین بازی است 
که شما ســرمربی پرسپولیس هستید، گفت: من بازی بعد قطعا سرمربی تیم 

نیستم. در این باره صحبت کردم.
در ادامه خبرنگار پرســید چندین گزینه طرح شــده آیا باشــگاه به جمع بندی 
رسیده که مدیر رسانه ای پرسپولیس تذکر داد که فقط درباره بازی سؤال شود.
باقری در پاسخ به خبرنگاری که پرسید پرسپولیس مشکل دفاع دارد نظر شما 
دراین باره چیست؟ بیان کرد: اشتباهات باعث برد و باخت می شود. قبل از بازی 
همــه چیز را به بازیکنان گفتیم اما در یک صحنه گل خوردیم. از زمانی که ما 
آمدیم همه تلاش خودمان را کردیم که این اتفاق نیفتد اما این اشتباه رخ داد.

او در پاسخ به سؤال خبرنگاری درباره عملکرد اورونوف و اینکه او در این بازی 
بی اثر بود، عنوان کرد: اورونوف تا جایی که از دســتش برمی آمد کار کرد. البته 
سپاهان با دو بازیکن کار را برای او سخت کرد، اما در نیمه دوم بهتر بازی کرد. 
هرچه بازی رو به اتمام بود سپاهان جمع  تر شد، اما ما نتوانستیم از موقعیت ها 

استفاده کنیم.
باقری درباره عملکرد مهاجمان نیز افزود: در طول هفته تمرینات خوبی داریم. 

در بازی های قبل عملکرد خوبی داشتیم، تلاش کردیم اما به نتیجه نرسیدیم.
سرمربی موقت پرسپولیس درباره اینکه چرا از میلاد محمدی در ترکیب اصلی 
استفاده نشد، خاطرنشان کرد: این تشخیص ما بود. شما در تمرینات ما نیستید 

و ما درخصوص تیم و ترکیب تصمیم گیری می کنیم.

به توافق رسیداستقلال با محمدرضا آزادی و باشگاه العروبه 
 باشگاه استقلال کارهای مربوط به انتقال محمدرضا آزادی را انجام داد 
و با این بازیکن نیز به توافق رســید. به گزارش تسنیم، یکی از بازیکنانی 
که موســیمانه بر جذب او تأکید داشــت، محمدرضا آزادی است؛ بازیکنی که 
ابتدای فصل به تیم العروبه امارات پیوســته بود. از این رو تیم مدیریتی جدید 
استقلال بعد از آغاز کار خود مذاکرات فشرده ای برای این موضوع انجام داد و 
در نهایت توافقات لازم با او و باشگاهش صورت گرفت. بر این اساس مدیران 
استقلال با مسئولان العروبه به توافق رسیدند و بر سر مبلغ رضایت نامه آزادی 
و چگونگی پرداخت آن نیز توافقات انجام شده است. کارهای اداری مربوط به 
این موضوع صورت گرفته و قرارداد آزادی با باشگاه استقلال به زودی به صورت 
رســمی منعقد خواهد شد تا بازیکن پیشین نساجی و تراکتور این  بار با پیراهن 
اســتقلال بازی در لیگ ایران را تجربه کند. مسئولان استقلال در حال مذاکره با 

سایر گزینه های مدنظر سرمربی تیم هستند.

۳ پیشنهاد لیگ برتری برای بازیکن سابق استقلال
 هافبک ســابق تیم فوتبال اســتقلال و نیم فصل اول مس رفسنجان با 

پیشنهاد سه تیم لیگ برتری مواجه شده است.
به گزارش مهر، فرشــید اســماعیلی، هافبک ســابق اســتقلال که به تازگی از 
باشگاه مس رفسنجان جدا شــده است، می تواند در نقل و انتقالات زمستانی 
به تیم جدیدی ملحق شود. سه باشگاه لیگ برتری در روزهای گذشته خواهان 
جذب او شــده اند. ضمن اینکه این بازیکن پیشــنهادی هم از کشور آذربایجان 
دریافت کرده اما هنوز تصمیمی برای تیم جدیدش نگرفته اســت. اسماعیلی 
که ســابقه بازی در اســتقلال را هم دارد، در نیم فصــل اول ۱۱ بار برای مس 
رفسنجان فیکس بازی کرد ولی سه بازی پایانی نیم فصل را به دلیل محرومیت 

از دست داد.

منهای فوتبال فوتبال

موضــوع ورود زنان به ورزشــگاه در ایــران همچنان با کنش هــا و واکنش های زیادی 
همراه اســت. در شرایطی که فیفا و کنفدراســیون فوتبال آسیا چندین سال است مسئولان 
ورزشــی و دولتی ایران را تحت فشــار گذاشته اند تا این مقوله میسر شــود، در ایران هنوز 
طیف مشــخصی، خاصه تعداد زیادی از امامان جمعه، با این مسئله مشکل بزرگی دارند. 
ورود زنان به ورزشــگاه های فوتبال ایران پس از دیدار رئیس فیفا با دو رئیس جمهور اخیر 
ایران یعنی حســن روحانی و ابراهیم رئیسی تســهیل پیدا کرد. دو رئیس جمهور ایران به 
رئیس فیفا قول مســاعدت دادند تا این مسئله را حل وفصل کنند. در دولت حسن روحانی، 
ایران  کج دار و مریز این رویه را رعایت کرد و درهای ورزشگاه را به روی زنان برای تماشای 
بازی های تیم ملی و فقط در تهران گشــود. این موضوع با نارضایتی فیفا روبه رو شد و آنها 
این  بار با تهدید جدی تر به مسئولان فدراسیون فوتبال ایران خبر دادند اگر درهای ورزشگاه 
بــه روی زنان در همه بازی های لیگ برتر گشــوده نشــود، باید منتظر عواقب آن باشــند. 
چنین شــد که از سال گذشــته رفته رفته در تعدادی از شهرســتان های ایران ورود زنان به 
ورزشــگاه ها فراهم شد؛ هرچند کم و به صورت محدود. در این بین البته هنوز هم با وجود 
سپری شدن قریب به یک سال و نیم از گشوده شدن درهای ورزشگاه به روی زنان، تعدادی 
از شــهرهای بزرگ ایران از جمله اصفهان و اهواز از این موضوع طفره رفته اند. اصفهان با 
داشــتن دو تیم مطرح در ســطح لیگ برتر، در شرایطی مانع از ورود زنان به ورزشگاه برای 
تماشای بازی های لیگ برتر شده که مشخصا این مجوز از سوی نهادهای غیرورزشی صادر 
نمی شــود. به هر روی، آنچه روشن است، این است که به اعتراف خود مسئولان سیاسی و 
ورزشی ایران، اگر سخت گیری های فیفا در این زمینه نبود، بعید بود به این سادگی ها درهای 
ورزشــگاه به روی زنان باز شــود. این موضوعی است که چند روز پیش عزت االله ضرغامی 
رئیس ســابق صداوســیما در یک برنامه تلویزیونی به آن اشــاره کرد و گفت: «یک بار من 
توییتی در مورد حضور زنان در ســالن ورزش های باستانی زدم و گفتم چه ایرادی دارد که 
زنان در ورزشگاه ها نیز حضور پیدا کنند. این توییت با انتقاد چند نفر همراه شد  که من هم 
در جواب گفتم من کار شــما را که همان اجازه ورود بانوان به ورزشــگاه را فراهم کرده اید 
تأیید کردم، البته اگر فیفا به ما گیر نمی داد، حق قانونی خانم ها برای ورود به اســتادیوم را 

به رسمیت نمی شناختیم».
حالا که مشــخص شده این زمینه با اصرار و پافشــاری فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا 
فراهم شــده، همچنــان مخالفت های ریز و درشــتی درباره ورود زنان به ورزشــگاه ابراز 
می شود. تازه ترین آنها مربوط به سید مجتبی میردامادی، امام جمعه موقت اصفهان، است 
که ظهر دیروز در خطبه های نماز جمعه اصفهان، ورود زنان به ورزشــگاه را حربه دشمن 
خواند. او گفت: «از بین بردن اعتقاد و ایمان مردم از دیگر حربه های دشــمن اســت؛ آنها 
به دنبال تضعیف عمل به قرآن هســتند، یکی از ترفندها آزادی حجاب و آزادی ورود زنان 

به ورزشگاه است».
اینکه اصفهان در بین کلان شــهرهای ایــران هنوز اجازه ورود زنان به ورزشــگاه برای 
تماشــای بازی های لیگ برتــر را نمی دهد، بی ارتباط با چنین مخالفت هایی نیســت. البته 
اصفهانی هــا پیــش از این هم در نمــاز جمعه با مقولــه ورود زنان به ورزشــگاه به طور 
خبرســازی برخورد کرده بودند. پیش تر محمدتقی رهبر، عضــو جامعه روحانیت مبارز و 
امام جمعه موقت اصفهان، گفته بود:  «در موضوع ورود خانم ها به ورزشــگاه نمی توانیم 
به ســادگی این مجوز را صادر کنیم. به هرحال پوشــش مردانی کــه فوتبال بازی می کنند، 
طوری اســت که از نظر اسلام باید از چشم خانم ها دور باشــد. البته از آنجایی که نهی از 
منکــر نباید دلیلی بر انزجار مردم از دین باشــد، می توانیم بــا اتخاذ تدبیری کاری کنیم که 
زنان، هم به ورزشگاه بروند و هم به گناه نیفتند». آن اظهارات در همان روز با واکنش های 
بســیار متعددی روبه رو شــد و بســیاری به انتقاد از آن پرداختند. هرچند انتقادات کارگر 
نیفتاد و هنوز هم که هنوز اســت در اصفهان به زنان اجازه داده نمی شــود برای تماشای 
بازی های لیگ برتر به ورزشگاه بروند. البته در این مورد باید یک استثنا را هم در نظر گرفت 
کــه مربوط به حکم کمیته انضباطی اســت. همین چند هفته پیــش بود که دیدار دو تیم 
ســپاهان و پرسپولیس در اصفهان به دلیل رأی کمیته انضباطی فقط با حضور تماشاگران 
زن برگزار شــد که در نوع خود رکوردشــکنی کرد. هرچند پــس از آن، دوباره اصفهانی ها 

درهای ورزشگاه را به روی زنان بستند.
در این بین، به طور مشــخص و واضح، مقوله ورود زنان به ورزشگاه به دغدغه ای برای 
امامان جمعه تبدیل شــده است. درحالی که بسیاری در ســال های اخیر انتظار داشتند که 

امامان جمعه شهرهای مختلف بیشــتر درگیر تذکردادن به مسائل مربوط 
به فســاد و کوچک شدن سفره ها باشند، ظاهرا ورود زنان به ورزشگاه  تبدیل 
به موردی تکراری برای آنها شــده تا حتما تذکری در این بین بدهند. واضح 
اســت که این مورد درباره همه امامان جمعه صدق نمی کند و البته به این 
معنی هم نیست که آنها تذکری درباره شرایط اقتصادی مردم نداده باشند، 
اما اصرار روی این مقوله، آن هم در شرایطی که زنان و مردان در مکان های 
عمومــی از قبیل مکان های فرهنگی، تفریحی و مذهبــی کنار یکدیگر قرار 
دارند ولی فقط در ورزشــگاه نباید چنین شــود، از آن دست ابهاماتی است 
که برایش دلیل روشــنی وجود ندارد. هرچند در ایــن میان، امامان جمعه  
هرکــدام تلاش کرده اند این موضوع را به دلایل مختلفی گره بزنند؛ مثل دو 
مورد بالا که یکی آن را مصداق حربه دشــمن دانسته و دیگری هم پوشش 

بازیکنان فوتبال را دلیل آن ذکر کرده است.
مــوارد دیگری هم در ایــن بین وجود دارد؛ مثلا پیش تر حجت الاســلام 
علیرضا آرامی، امام جمعه گرمسار، با بیان اینکه ورود دختران به ورزشگاه ها 
کرامت انسانی آنها نیست، گفته بود: «اگر مسئولی فهمید که ورود دختران 
به ورزشگاه ها و پای فوتبال ها اشتباه بوده و مفسده داشته، باید جبران کند. 
اگــر مدیران این را جبران نکنند، بی تقوا هســتند و اهــل جهنم. باید امروز 
بدانیم که کرامت دختران ما به چیســت؟ آیا اســلام کرامت دختر را به این 

می داند که در ورزشگاه حاضر شده و حرف زشت بزند  و حرف زشت بشنود؟ آیا این کرامت 
اسلامی دختران است؟ این کرامت زنان و دختران ما نیست».

امام جمعه قم هم در زمره امامان جمعه ای است که پیش تر به این مسئله ورود کرده 
بود. حجت الاســلام ســعیدی با خطاب قراردادن رئیس جمهور وقت گفتــه بود: «انتظار 
مردم از رئیس جمهور این اســت که به وزیر ورزش تذکر دهــد از ناهنجاری ورود زنان به 
ورزشــگاه ها جلوگیری کنند و امر خــدا مقدم بر نهاد های بین المللی اســت. باید از ورود 
تماشــاگران که صحنه های ناهنجاری در ورزشــگاه ها به وجود می آورند، جلوگیری شود 
و ایــن انتظار هــم وجود دارد که دولت برای جامعه تولید شــادی حــلال کند و متدینین 
از این وضع گله دارند. دولت ســیزدهم، دولت مردمی و انقلابی اســت که ضمن تشــکر 
از دولــت، بر اســاس اصل امر به معروف و نهــی از منکر، انتظار مــردم از رئیس جمهور 
این اســت که به وزیــر ورزش تذکر دهد از ناهنجاری ورود زنان به ورزشــگاه ها جلوگیری 
کننــد و امر خــدا مقدم بــر نهاد های بین المللــی اســت. متدینین عبور از خــط قرمز ها 
برایشــان قابــل تحمل نیســت و نباید گذاشــت کــه ناهنجاری های اخلاقی عــده ای در 
ورزشــگاه ها که به علت برنامه ریزی نادرســت مدیران میانی اســت، به نام دولت مردمی 

ثبت شود».
سیدمحمد مهدی حســینی همدانی، امام جمعه موقت کرج نیز در زمره مخالفان ورود 
زنان به ورزشــگاه اســت. او پیش تر در دیدار با رئیس جمهوری چنین مــوردی را با دلیل 
خبرســازی بیان کرده و گفته بود: «نکته دیگر توجه به مسائل و دغدغه های فرهنگی کلان 
کشــور است. به طور مثال حضور بانوان در جامعه باید کریمانه باشد؛ چه در ورزشگاه چه 
در اماکن تفریحی و... . اما متأســفانه وضعیت اماکن تفریحی و ورزشی کشور برای پسران 
نوجوان هم مناســب نیست چه برســد به بانوان و نوامیس جامعه. لذا از دولت انقلابی 
می خواهیم سریعا امکانات صیانتی، امنیتی و حتی بهداشتی را برای حضور امن بانوان در 

جامعه فراهم کند تا شاهد سوءاستفاده خناسان نباشیم».
در بیــن امامان جمعه و موضع گیری آنها در قبال ورود تماشــاگران زن به ورزشــگاه، 
مورد احمد علم الهدی از همه عجیب تر و پیچیده تر اســت. او در دوران ریاست جمهوری 
ابراهیم رئیسی، به جمع موافقان حضور زنان به ورزشگاه پیوست که با توجه به اظهارات 
قبلــی اش خیلی عجیب به نظر می رســد. علم الهدی در عصر ابراهیم رئیســی گفته بود: 
«ورزشگاه های فوتبال جای هیجان اند و طبیعتا زنان که از نظر عاطفی از مردان حساس تر 
هســتند، هیجان بیشــتری پیدا می کنند و مراجع تقلید بروز و ظهور این هیجان در حضور 
مردان را حرام اعلام کرده اند. اینکه می گویند فیفا فدراسیون فوتبال ما را مجبور کرده است 
که زنان را در تماشای فوتبال شرکت دهند، ناشی از شیطنت ها و رذالت های عده ای بی دین 
خارج نشــین اســت که فیفا را تحریک کرده اند، وگرنه فیفا به این مســائل کاری نداشــت. 
البته اینها به این معنا نیســت که زنان از تماشــای فوتبال محروم باشــند و مجبور شوند 
فوتبال را تنها از طریق تلویزیون تماشــا کنند. مسئولین نظام اسلامی ما باید در ورزشگاه ها 
مکان هایی را مخصوص بانوان آماده کنند تا زنان در عین تماشای مستقیم فوتبال، صیانت 
داشــته باشــند و هنگامی که دختری موقع تماشــای فوتبال از هیجان فریاد می زند، یک 
مرد هرزه از این هیجان او سوء اســتفاده نکند. دســتگاهی که مســئولیت توســعه ورزش 
قهرمانی در کشــور را بر عهده دارد، باید برای تماشــای مستقیم فوتبال برای زنان صیانت 

ایجاد کند».
اظهارات آن دوره علم الهدی در شرایطی بازتاب زیادی در فضای رسانه ای داشت که او 
پیش تر و در عصر ریاست جمهوری حسن روحانی، اظهارات کاملا متفاوتی نسبت به مقوله 
ورود زنان به ورزشــگاه داشــت. او تیرماه ۱۳۹۵ در خطبه های نماز عید سعید فطر که در 
حرم مطهر رضوی برگزار شــد، آنهایی را که زمینه ورود زنان به ورزشگاه را فراهم کرده تا 
زنان «به هوا پریده و خوشــحالی» کنند، «جهنمی» خواند. در صحبت های علم الهدی در 
آن روز که فیلمش همچنان موجود اســت، امام جمعه مشهد با بیانات تندی از ورود زنان 
به ورزشــگاه برای تماشای والیبال انتقاد کرده و می گوید: «اینکه عده ای دختر و پسر جمع 
بشــوند، عده ای دختر و زن هیجان پیدا کنند، کف بزنند، ســوت بکشند و به هوا بپرند، این 
می شــود ابتذال و ابتذال مظهر گناه است. متأســفانه در این مملکت در شب های مبارک 
رمضان، چنین ابتذالی را به پا کردند. این مســئولین که دســت به ایــن کارها می زنند باید 
بدانند جهنم تنها جای گناهکار نیست، جای آن منحرفینی است که مسیر اسلام را منحرف 

کرده اند».
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